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HRVATSKI PLANINARSKI SAVEZ 
 

ZAPISNIK 37. REDOVNE SKUPŠTINE  
HRVATSKOG PLANINARSKOG SAVEZA 

održane 7. lipnja 2025. u Zagrebu 
 
Predsjednik HPS-a Darko Berljak sazvao je redovnu Skupštinu Hrvatskog planinarskog 
saveza u subotu 7. lipnja 2024., s početkom u 11:00 sati, u hotelu International u Zagrebu, 
Miramarska 24. 
Uoči sjednice, pozivi na sjednicu Skupštine upućeni su redovnom poštom svim udrugama 
punopravnim članicama HPS-a s priloženim evidencijskim listićem za predstavnika svake 
punopravne članice. Pisani materijali upućeni su 22. svibnja 2025. na službene adrese 
elektroničke pošte svih punopravnih članica HPS-a na domeni hps.hr. 
Popis prisutnih predstavnika udruga članica HPS-a na 37. sjednici Skupštine HPS-a nalazi 
se u prilogu ovog zapisnika. 
 
1. Otvaranje Skupštine i izbor radnih tijela Skupštine 
Skupština je započela u 11:30 sati intoniranjem hrvatske himne „Lijepa naša domovino“. 
Predsjednik HPS-a Darko Berljak pozdravlja prisutne i otvara sjednicu Skupštine te 
poziva da svi okupljeni minutom šutnje odaju počast svim planinarima preminulim u 
proteklom razdoblju. 
Predsjednik HPS-a Darko Berljak poziva da mu se za stolom radnog predsjedništva 
pridruže dopredsjednica Jadranka Čoklica, predsjednik Izvršnog odbora Igor Eterović i 
glavni tajnik Alan Čaplar te predlaže izbor radnih tijela Skupštine u sljedećem sastavu: 

• VERIFIKACIJSKA KOMISIJA: Aida Barišić (HPK Sveti Mihovil, Šibenik, Zdenko 
Trninić (HPD Klek, Ogulin) i Zoran Vejić (PD Svilaja, Sinj) 

• ZAPISNIČAR: Ivana Ćorić (Stanica planinarskih vodiča Zagreb, Zagreb) 

• OVJEROVITELJI ZAPISNIKA: Karoline Supina Vrabec (HPD Gorščica, Zagreb) i 
Hrvoje Gold (HPD Vihor, Zagreb) 

Skupština jednoglasno prihvaća takav sastav radnih tijela Skupštine. 
Predsjednik Darko Berljak nadalje predlaže da se usvoji prijedlog dnevnog reda od 12 
točaka koji je udrugama upućen u pisanim materijalima za Skupštinu. Napominje da je 
prijedlog dnevnog reda nakon objave poziva 7. svibnja dopunjen s dvije točke „Plan rada 
za 2026. godinu“ i „Financijski plan za 2026. godinu“. Budući da u vrijeme objave poziva ti 
materijali bili u fazi izrade i usuglašavanja odnosno nisu bili priređeni za upućivanje na 
sjednicu Skupštine, te točke nisu bile sadržane u ranije objavljenom pozivu. Također, 
imajući u vidu sadržaj o kojem će se raspravljati i odlučivati u 8. točki dnevnog reda, 
ispravljen je naziv te točke tako da glasi „8. Odluka o dodjeli povelja počasnih članova 
HPS-a“.  
Predsjednik Darko Berljak daje na glasovanje izneseni prijedlog dnevnog reda s 12 
točaka, a Skupština jednoglasno prihvaća takav dnevni red. 
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2. Verifikacija predstavnika u Skupštini HPS-a  
Tijekom rada Verifikacijske komisije na projekcijskom platnu u dvorani prikazane su video 
priče o svečanoj akademiji povodom 150. obljetnice planinarstva u Hrvatskoj 15. listopada 
2024. i o pohodu Tragom prvog izleta Hrvatskog planinarskog društva u Samoborskom 
gorju 17. svibnja 2025. 
Nakon provjere popisa udruga članica i evidencijskih listića Aida Barišić (HPK Sveti 
Mihovil, Šibenik) u ime Verifikacijske komisije izvješćuje da na dan Skupštine Savez ima 
337 punopravnih članica. Skupštini je prema ovjerenim evidencijskim listićima pristupilo 72 
predstavnika te ona u skladu sa člankom 32. Statuta HPS-a ima legitimitet za donošenje 
pravovaljanih odluka. Za donošenje odluka potrebna je natpolovična većina od broja 
prisutnih predstavnika, odnosno barem 37 glasova. 
Izvještaj Verifikacijske komisije prihvaća se jednoglasno. 
 
3. Programsko izvješće o radu HPS-a u 2024. godini 
Dopredsjednica Saveza Jadranka Čoklica iznosi sažeto izvješće o radu Saveza u 
protekloj godini s osvrtom na najvažnija ostvarenja. Pisano izvješće, koje je objavljeno u 
pisanim materijalima, temelji se na provedbi odluka tijela Saveza koja su donijela plan i 
program rada za 2024. godinu. Planirane aktivnosti ostvarivale su se kroz brojne 
pojedinačne akcije, u skladu s odlukama donesenim na sjednicama Izvršnog odbora 
Saveza i stručnih komisija, uz financijska ulaganja prema usvojenom financijskom planu. 
Velik broj aktivnosti provodi se kroz mnogobrojne programske sadržaje naših stručnih 
komisija, ali i svim ostalim poslovima koje se svakodnevno obavljaju u sjedištu Saveza u 
Zagrebu i na drugim mjestima. Izvješće je sažeta sinteza onog što su radili Izvršni odbor, 
dužnosnici, komisije i Ured HPS-a u prošloj godini. 
U svojem izlaganju Jadranka Čoklica navodi da je u Savez u prošloj godini bila udružena 
342 udruga članica s ukupno 42.562 člana. Posebno ističe postignuća proizašla iz 
suradnje s Ministarstvom turizma i sporta u provedbi projekta Sigurna i održiva planinarska 
infrastruktura. Taj HPS-ov projekt omogućava značajna ulaganja u planinarsku 
infrastrukturu, a ujedno potiče planinarske udruge na još intenzivniji angažman na 
ispunjenju javnog interesa unaprjeđenja sigurnosti planinarenja. Na taj način u 2024. 
godini uređeno je 813 kilometara planinarskih putova i 12 planinarskih objekata. Imajući u 
vidu pozitivne ocjene Ministarstva turizma i sporta o provedenim projektnim aktivnostima, 
priređena je i predana prijava za novi projekt te su se ulaganja u planinarsku infrastrukturu 
nastavila i u 2025. godini, s novom potporom od 400.000 eura za te namjene. Jadranka 
Čoklica nadalje ističe da su sve aktivnosti u protekloj godini bile u znaku 150. obljetnice 
organiziranog planinarstva u Hrvatskoj. Glavne aktivnosti bile su alpinistička ekspediciju u 
Patagoniju, uspon 2000 planinara na Klek, izdavanje knjige Planine, glavna skupština 
EUMA-e u Paklenici, otvorenje obilaznice na Dinari i svečana akademija u Zagrebu. 
Nakon podnesenog izvještaja daje se na glasovanje Programski izvještaj o radu i 
ostvarenjima HPS-a u protekloj godini. Izvještaj se jednoglasno prihvaća. 
 
4. Financijski izvještaj HPS-a za 2024. godinu  
Glavni tajnik HPS-a Alan Čaplar daje sažetak financijskog izvještaja za 2024., koji su 
udruge članice HPS-a u pisanom obliku dobile u pisanim materijalima. Navodi da je 
Financijskim planom za 2024. bilo je predviđeno 780.000 eura prihoda i 830.000 eura 
rashoda, što je dosad najveći proračun Saveza. 
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Ostvareni prihod u 2024. godini bio je 750.569,63 eura, a rashod je bio 754.075,17 eura. 
Slijedom toga, poslovna godina završena je s saldom od –3505,54 eura. Na taj nominalni 
nesrazmjer između planiranih i ostvarenih prihoda i rashoda najviše je utjecala dinamika 
korištenja sredstava Ministarstva turizma i sporta za provedbu projekta Sigurna i održiva 
planinarska infrastruktura, koja se ne podudara s financijskom godinom, kao i činjenica da 
se ulaganja u objekte računovodstveno knjiže kao osnovno sredstvo s dugotrajnom 
amortizacijom u idućim godinama. U protekloj godini znatna sredstva bila su uložena u 
aktivnosti obilježavanja 150. obljetnice planinarstva u Hrvatskoj. Osim toga, povećanjem 
vlastitih prihoda od planinarskih djelatnosti te od prodaje planinarske literature pribavljena 
su sredstva veća od izvorno planiranih i iskazanih u tim stavkama u Financijskom planu. U 
takvim okolnostima, unatoč inflaciji i poskupljenjima HPS nije poskupljivao cijenu članske 
markice, već ju je naprotiv kod zaokruživanja na eure zaokružio na niže iznose od 2,60 € i 
4,60 €. Slično tako, pretplata na Hrvatski planinar već je godinama 150 kuna odnosno 
19,90 eura, kako bi časopis bio čim pristupačniji čitateljima. 
Financijski izvještaj HPS-a za prošlu godinu pregledala je i nezavisna revizijska tvrtka te 
utvrdila da u poslovanju i računovodstvu nema nikakvih nepravilnosti. 
Zaključno, Čaplar navodi da je financijsko poslovanje u 2024. bilo uspješno, da su sve 
veća sredstva usmjeravaju u konkretne infrastrukturne projekte koje su kvalitetno planirani 
i realizirani, a uspješno poslovanje omogućuje i daljnja znatnija ulaganja u sve HPS-ove 
djelatnosti. 
Skupština jednoglasno prihvaća Financijski izvještaj za 2024. godinu. 
 
5. Izvještaj Nadzornog odbora HPS-a 
Predsjednik Nadzornog odbora Hrvoje Kraljević podnosi izvješće Nadzornog odbora o 
radu u razdoblju od prethodne Skupštine. Članovi Nadzornog odbora redovito su pratili rad 
Izvršnog odbora i drugih tijela Saveza. Detaljno izvješće Nadzornog odbora poslano je 
članicama Saveza u skupštinskim materijalima, gdje je opisan nadzor materijalnog i 
financijskog poslovanja HPS-a, provedbe programa, rad tijela i stručnih službi te kako su 
se primjenjivali opći i organizacijski akti, zaključci Skupštine i Izvršnog odbora te drugih 
radnih tijela, komisija i odbora. Kraljević napominje da su ostvareni značajni infrastrukturni 
projekti, te da su podneseni i pozitivno ocijenjeni svi potrebni izvještaji u vezi s time. Rad 
Saveza bio je usklađen sa zakonima, Statutom i drugim aktima HPS-a. Nadzorni odbor 
ocjenjuje rad Saveza uspješnim. 
Skupština jednoglasno prihvaća izvještaj Nadzornog odbora. 
 
6. Izvještaj Suda časti HPS-a 
Predsjednica Suda časti HPS-a Ljerka Armano iznosi pisano izvješće Suda časti, koje je 
udrugama članicama dostavljeno u pisanim materijalima. Navodi da tijekom 2024. nije bilo 
zahtjeva ni potreba za postupanje Suda časti, a da je u ožujku 2025. zaprimljen jedan 
zahtjev za postupanje Suda časti. Postupak koji je pokrenut na temelju toga zahtjeva je u 
tijeku. Sud časti poziva sve planinarske udruge i članstvo da u svojem radu poštuju i 
primjenjuju pravila planinarske etike i sva pitanja rješavaju konstruktivnom i prijateljskom 
suradnjom i dogovorom. 
Izvještaj Suda časti prihvaća se jednoglasno. 
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7. Osvrt na obilježavanje 150. obljetnice organiziranog planinarstva u Hrvatskoj 
U povodu 150. obljetnice organiziranog planinarstva u Hrvatskoj predsjednik HPS-a Darko 
Berljak daje sažet osvrt na osnivanje Hrvatskog planinarskog društva 1874. godine, na 
150 godina organiziranog planinarstva i na aktivnosti kojima se obilježava 150. obljetnica. 
Osobito ističe glavne povijesne činjenice o razvoju i postignućima organiziranog 
planinarstva te zahvaljuje planinarskim udrugama na njihovom sudjelovanju i suradnji u 
akcijama obilježavanja 150. obljetnice organiziranog planinarstva. Ističe uspješnu 
alpinističku ekspediciju u Patagoniju te uspon na Klek, u spomen na susret prije 150 
godina kada je na tom mjestu inicirano osnivanje HPD-a. Na usponu na Klek sudjelovalo 
je 2000 planinara, među kojima i predsjednik Republike Hrvatske te je izvedena atraktivna 
helikopterska pokazna vježba HGSS-a. U svibnju 2024. u Nacionalnom parku Paklenica 
HPS je ugostio nacionalne planinarske saveze iz svih europskih zemalja kao domaćin 
glavne skupštine Europske unije planinarskih saveza. Uoči Skupštine EUMA-e objavljena 
je dvojezična knjiga Planine, kojom su sažeto predstavljene hrvatske planine, organizirano 
planinarstvo i postignuća u raznovrsnim planinarskim djelatnostima. U rujnu 2024. je na 
Kninskoj tvrđavi otvorena planinarska obilaznica Dinara, a vrhunac obilježavanja 150. 
obljetnice bila je svečana akademija, održana točno na dan osnivanja HPD-a 15. listopada 
u Zagrebu. U obilježavanje 150. obljetnice bile uključene i udruge članice HPS-a, ne samo 
sudjelovanjem na spomenutim aktivnostima, nego i organizacijom i izvedbom 150 izleta za 
150 godina organiziranog planinarstva. Komisije Saveza također su svoje aktivnosti 
posvetile obljetnici, a prigodna izložba o hrvatskom planinarstvu bila je izložena u nizu 
hrvatskih gradova. Proslava je zaključena u svibnju ove godine pohodom Tragom prvog 
izleta HPD-a u Samoborskom gorju, na dan kada je organiziran prije 150 godina. Osim 
izložbe u Samoborskom muzeju, posebnost pohoda bila je i izložba „Pogled s vrha“ na 
vrhu Rancerje, na kojoj su nam najmlađi naraštaji planinara pružili svoj pogled na planine i 
planinarstvo. Pokrovitelj obilježavanja 150. obljetnice planinarstva u Hrvatskoj bio je 
predsjednik Republike Hrvatske Zoran Milanović. O uvažavanju našeg planinarstva i HPS-
a svjedoči niz čestitki, zahvala i odlikovanja te Trofej UIAA koje je dodijeljen HPS-u na 
glavnoj skupštini UIAA na Malti. 
 
8. Odluka o dodjeli povelja počasnih članova HPS-a 
Predsjednik Izvršnog odbora HPS-a Igor Eterović iznosi prijedlog za proglašenje 
počasnih članova Saveza. Prema odluci Izvršnog odbora HPS-a od 27. siječnja 2025. za 
počasne članove predlažu se Hrvoje Kraljević, Vladimir Novak i Darko Grundler. Riječ je o 
pojedincima koji su izuzetno uspješno i dugotrajno doprinosili HPS-u u cjelini te svojim 
djelovanjem ostavili neizbrisiv trag u razvoju planinarstva u Republici Hrvatskoj. Igor 
Eterović iznosi sažete životopise kandidata: 

• Hrvoje Kraljević posebno se istaknuo obnašajući dužnost predsjednika HPS-a, 
punih 20 godina, u pet mandata, od 1999. do 2019. godine. Na području 
planinarstva daje doprinos kontinuirano od 1961. godine kada je postao član PDS-a 
Velebit. Bio je član alpinističkih ekspedicija, alpinistički instruktor i član GSS-a. 
Prošle godine odlukom Predsjednika RH za svoj rad u HPS-u i doprinos hrvatskom 
sportu odlikovan je Redom hrvatskog pletera. 

• Vladimir Novak član je planinarske organizacije od 1961., a posebno se istaknuo 
obnašajući 16 godina dužnost predsjednika Izvršnog odbora HPS-a i 10 godina 
dužnost dopredsjednika HPS-a. Istaknuo se doprinosom u komisijama za 
školovanje, planinarske objekte, vodiče i za GSS, osobito kao instruktor i autor 
programa školovanja u planinarskoj organizaciji kojim je prije 40 godina 
uspostavljen sustav školovanja u HPS-u. Član je HGSS-a od 1971. u Stanici 
Samobor, bio je i pročelnik Stanice te član Izvršnog odbora HGSS-a. Za svoj 
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planinarski rad i djelovanje u HGSS-u primio je niz planinarskih priznanja i nagradu 
Grada Samobora za životno djelo. 

• Darko Grundler istaknuo se obnašajući dužnost predsjednika Izvršnog odbora 
HPS-a od 2019. do 2023. godine, kao autor Bibliografije časopisa Hrvatski planinar 
i autor Interaktivne planinarske karte Hrvatske na mrežnoj stranici HPS-a. 
Planinarstvom se bavi pet desetljeća, član je HPD-a Jelengrad, a osobito je bio 
aktivan kao vodič, markacist i član Uredničkog odbora Hrvatskog planinara. Za 
doprinos u planinarstvu primio je niz priznanja HPS-a a odlukom Predsjednika RH 
prošle godine odlikovan je Redom hrvatskoga pletera. 

Igor Eterović poziva predstavnike u Skupštini da prihvate prijedlog te iskažu zahvalnost i 
odaju počast istaknutim članovima za cjelokupni doprinos hrvatskom planinarstvu. 
U raspravi o ovoj temi Mladen Kuka (Planinarski savez grada Karlovca) postavlja pitanja o 
proceduri predlaganja dodjele povelja počasnih članova i zašto neki od predloženih 
članova nisu primili priznanja od svojih matičnih društava. Predsjednik HPS-a Darko 
Berljak pojašnjava da je postupak predlaganja i odlučivanja uređen Statutom HPS-a i 
Pravilnikom o dodjeli priznanja HPS-a te ispravlja netočne navode iznesene u raspravi, 
pozivajući da se prije iznošenja primjedbi provjere podaci kako se ne bi iznosile 
neispravne informacije. 
Prijedlog da se Hrvoju Kraljeviću, Vladimiru Novaku i Darku Grundleru dodijele povelje 
počasnih članova HPS-a prihvaća se sa 71 glasova „za“, uz 1 glas „protiv“. 
Predsjednik HPS-a Darko Berljak svečano uručuje povelje počasnih članova HPS-a 
Hrvoju Kraljeviću, Vladimiru Novaku i Darku Grundleru. 
Darko Grundler u ime počasnih članova zahvaljuje na priznanju te ističe da je čast biti 
član, a osobito počasni član organizacije koji tako kvaltitno radi i koja ima 150 godina 
tradicije. 
 
9. Donošenje pravilnika 
Predsjednik Izvršnog odbora HPS-a Igor Eterović predstavlja prijedloge triju pravilnika, 
navodeći da predloženi pravilnici sadrže manje izmjene kojima se na precizniji i jasniji 
način uređuju pojedina pitanja, a poboljšano je i nekoliko odredbi koje su izazivale 
nejasnoće i oprečna tumačenja: 

• U Pravilniku Komisije za speleologiju HPS-a unesena je manja izmjena u 
odredbi o ustroju Komisije na način da je uz koordinatore za razne djelatnosti 
dodana dužnost koordinatora za speleoronjenje. 

• U Pravilniku o organiziranju planinarskih izleta, tura i pohoda unesen je niz 
manjih dorada koje je predložila Komisija za vodiče kako bi se bolje i jasnije 
definirala uloga vodiča u planinarskim udrugama, a prvenstveno s ciljem 
sigurnijeg boravka članova planinarskih udruga u planinama. U vremenu od 
usvajanja Pravilnika 2016. bio je donesen novi Zakon o pružanju usluga u 
turizmu u kojemu su, na traženje HPS-a, izuzeti izleti koje za svoje članove, u 
okviru svoje osnovne djelatnosti i bez svrhe stjecanja dobiti organiziraju udruge 
članice HPS-a, pa je bilo potrebno u Pravilniku prilagoditi odredbe koje su se 
odnosile na primjenu Zakona na izlete organizirane u planinarskim udrugama. 

• Treći pravilnik koji se predlaže je Pravilnik o organiziranju Dana hrvatskih 
planinara. Igor Eterović navodi da je kroz praksu organiziranja Dana hrvatskih 
planinara i drugih velikih planinarskih manifestacija ustanovljena potreba 
donošenja općeg akta kojim bi se utvrdila pravila za kandidiranje, planiranje, 
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pripremanje, organiziranje i realiziranje Dana hrvatskih planinara i drugih velikih 
manifestacija u HPS-u. Akt je izrađen s namjerom da pruži uporište i HPS-u i 
udrugama članicama za rješavanje raznih pitanja u vezi s organizacijom takvih 
akcija. 

U raspravi o ovoj temi Boška Matošić (PK Split) iznosi zapažanje o prijedlogu Pravilnika o 
organiziranju planinarskih izleta, tura i pohoda u HPS-u, navodeći da nisu najbolje 
definirane nadležnosti vodiča u pogledu isključenja sudionika izleta i obveze vodiča da 
obrazloži takvu odluku. Pročelnica Komisije za vodiče HPS-a Karoline Supina Vrabec 
daje pojašnjenje o sadržaju i ciljevima pravilnika te upućuje da svaka planinarska udruga 
može internim aktima i odlukama dodatno urediti pitanja od svojeg interesa vezana uz 
organiziranje svojih izleta, tura i pohoda, u skladu s odredbama HPS-ovog pravilnika. 
Predsjednik HPS-a Darko Berljak daje redom prijedloge pravilnika na glasovanje. 
Prijedlog Pravilnika Komisije za speleologiju prihvaća se jednoglasno. 
Prijedlog Pravilnika o organiziranju planinarskih izleta, tura i pohoda u HPS-u prihvaća se 
jednoglasno. 
Prijedlog Pravilnika o organiziranju Dana hrvatskih planinara prihvaća se se jednoglasno. 
 
10. Program rada HPS-a za 2026. 
Prijedlog Programa rada za 2026. godinu sažeto predstavlja predsjednik HPS-a Darko 
Berljak. Navodi da je program rada utemeljen na ciljevima Saveza utvrđenim člankom 14. 
Statuta HPS-a te je usmjeren na razvoj svih djelatnosti navedenih u članku 16. Statuta 
HPS-a. Kod izrade programa vodilo se računa o tome da program bude usklađen s 
potrebama iskazanim kroz rad tijela, komisija i udruga u HPS-u. 
Program sadrži cjeline u kojima su detaljno razrađene organizacijske zadaće i zadaće za 
stručne komisije Saveza. Među organizacijskim zadaćama, djelovat će se na razvoju 
članstva, planinarske infrastrukture, promidžbi, skrbi za sigurnost u planinama, 
unaprjeđenju rada tijela i komisija HPS-a te na intenzivnoj suradnji s udrugama članicama 
HPS-a na rješavanju pitanja od njihovog interesa. Nadalje, u programu je definiran i način 
razvijanja odnosa s ustanovima izvan HPS-a, smjernice za stabilno financijsko poslovanje 
i za rad Ureda HPS-a. U cjelini koja se odnosi na programske zadaće u stručnim 
djelatnostima zadane su konkretne zadaće i ostvarenja koja je potrebno postići kroz rad 
stručnih komisija. I u idućem razdoblju bit će posebno značajna skrb za planinarske putove 
i objekte. Kvalitetnom suradnjom s Ministarstvom turizma i sporta osigurana su sredstva 
za znatnija ulaganja u planinarske putove i objekte, što ujedno i obvezuje cijeli HPS i sve 
planinarske udruge da angažirano izvršavaju svoje zadaće na uređenju i unaprjeđenju 
planinarske infrastrukture. Predsjednik Darko Berljak posebno naglašava planirane 
novitete i smjernice za daljnje unaprjeđenje sustava školovanja u HPS-u. 
Predsjednik HPS-a Darko Berljak poziva predstavnike u Skupštini da se glasovanjem 
izjasne o predloženom Programu rada HPS-a za 2026. godinu. Program rada prihvaća se 
jednoglasno. 
 
11. Financijski plan HPS-a za 2026. godinu 
Glavni tajnik HPS-a Alan Čaplar sažeto predstavlja prijedlog godišnjeg financijskog plana 
Saveza za 2026. godinu, koji su predstavnici u Skupštini dobili u pisanim materijalima za 
Skupštinu. 
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Prijedlog Financijskog plana napravljen je prema uvjetima i smjernicama koje propisuje 
Pravilnik o sustavu financijskog upravljanja i kontrola te izradi i izvršavanju financijskih 
planova neprofitnih organizacija.  
Za iduću godinu planiraju se prihodi od 785.000 eura i rashodi od 835.000 eura. Prihodi i 
rashodi nisu međusobno uravnoteženi jer je u proteklim godinama zbog niza okolnosti i 
uspješne provedbe projekata uvijek bio ostvaren višak prihoda nad rashodima, odnosno 
akumulirana su sredstva koja omogućavaju daljnja veća ulaganja. Ovim Financijskim 
planom predviđeno je korištenje dijela tih sredstava za daljnje povećanje ulaganja vlastitih 
sredstava u programe koji donose nove kvalitete i sadržaje u hrvatskom planinarstvu. 
U financijskom planu za 2026. predviđeno je i značajnije povećanje ulaganja u rad naših 
stručnih komisija, pri čemu će se na svim razinama voditi računa o tome da se sredstva 
ulažu strogo namjenski i usklađeno s godišnjim financijskim planom. Alan Čaplar posebno 
ističe da će se nastaviti i povećati ulaganja u obnovu i održavanje planinarske 
infrastrukture. 
Skupština jednoglasno prihvaća Financijski plan za 2026. godinu. 
 
12. Pitanja i prijedlozi  
Marin Perković (PD Mljet, Goveđari) koji se prije početka Skupštine prijavio za raspravu 
po ovoj točki napustio je dvoranu prije ove točke. 
Boris Čupić (PD KBC Maksimir) opisuje situaciju s kućom na Gorščici na Medvednici te 
predlaže i apelira da HPS provjeri s Hrvatskim šumama što će biti dalje s objektom i 
održavanjem prostora na Gorščici kako bi se pronašlo održivo rješenje da taj objekt. 
Jurica Galović (HPD Sveti Jakov, Bitelić) ukazuje da u mnogim planinarskim objektima na 
trasi „Via Adriatice“ posjetiteljima nije dostupna voda te poziva planinarske udruge da u 
svojim objektima osiguraju dostupnost vode. 
Predsjednik Darko Berljak zahvaljuje na iznesenim prijedlozima i ističe da HPS u 
nadležnim ministarstvima učestalo ukazuje na brojna pitanja u vezi s upravljanjem 
planinarskim objektima. Predsjednik ujedno poziva udruge da redovito pozivaju 
predstavnike HPS-a na svoje skupštine i druge skupove, dostavljaju izvještaje o svojem 
radu i iskazuju svoje izazove i potrebe kako bi se moglo izravnije pomoći pri rješavanju 
izazova i prepreka. 
 
Skupština je završena u 13:15 sati. 
 
Zapisnik sastavila: 
  Ivana Ćorić 
 
Ovjerovitelji zapisnika:  
  Karoline Supina Vrabec 
  Hrvoje Gold 


	Popis prisutnih predstavnika udruga članica HPS-a na 37. sjednici Skupštine HPS-a nalazi se u prilogu ovog zapisnika.

